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Medlem af Folketinget Trine Pertou Mach (EL) har den 4. september 2023 

stillet følgende spørgsmål nr. 134, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 134: 

Hvad er anledningen til, at Danmark har oprettet en stilling som for-

svarsindustriattaché ved ambassaden i Washington, og var stillingen ble-

vet oprettet, hvis ikke et medlem af kongehuset havde været kandidat 

til stillingen? 

 

Svar: 

USA er Danmarks vigtigste allierede og strategiske samarbejdspartner, 

og vi styrker derfor i disse år vores samarbejde med USA på sikkerheds- 

og forsvarsområdet. Det gælder ikke mindst på det forsvarsindustrielle 

område. Derfor giver det også god mening med en forsvarsindustriatta-

ché i Washington D.C.  

 

H.K.H. Prins Joachim beordres i stillingen som forsvarsindustriattaché på 

baggrund af sine kvalifikationer. H.K.H Prins Joachim er kvalificeret til 

stillingen med sit kendskab til Forsvaret med bl.a. gennemførelsen af en 

militær lederuddannelse og sin erfaring som forsvarsattaché i Paris. 

Samtidig har han et stort kendskab til det forsvarsindustrielle område, 

og han har et godt netværk inden for området. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Troels Lund Poulsen 

 

Offentligt
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